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Autófeltörés. Nagy Eri-
ka (311-380) panaszolta el, 
hogy augusztus 20-án dél-
után 4 órakor Alsóvároson, 
a Pásztor utcában törték fel 
az autóját, amiből kiemel-
ték az összes fontos iratát, 
s természetesen eltűnt a 
pénze is. Arra kéri az ok-
mányok becsületes megta-
lálóját, hogy tisztes juta-
lom ellenében juttassa azo-
kat vissza számára. 

M e s t e r b ű n . Sz.-né 
(419-062) több hónapos 
kálváriájáról számolt be. 
Mint elmondta: egy aszta-
lost bízott meg különböző 
munkálatok elvégzésével, 
anyaggal, pénzzel is ellátta, 
ám a kért berendezés a mai 
napig nem készült el. A 
„mester" leginkább kám-
fort játszik, így most aztán 
futhat a pénze után. Beje-
lentését azért tartotta köz-
érdekűnek, mert megítélése 
szerint mostanság a kontá-
rok mellett sok szélhámos 
is megjelent a szolgáltatás-
ban. Ellenük csak alapo-
sabb informálódással lehet 
védekezni - adjuk közre 
tanácsát. 

Őstermelői igazolvány. 
Úgy tűnik, hogy nem csil-
lapodik az a felháborodási 
hullám, ami az őstermelői 
igazolványok kiadását kí-
séri . Povázsa i Gyula 
nyugdíjas azt panaszolta 
rovatunknak, kiskertjében 
termel t cseké lyke gyü-
mölcsfölöslegétől szeretne 
megszabadulni, hogy egy 
kis pénzzel egészítse ki 
nyugdiját. Ám terményét 
csak őstermelői igazolvány 
felmutatása ellenében ve-

szik át. Ez ugyebár ingye-
nesen megszerezhető, vi-
szont agrárkamarai regiszt-
rációs díjként kettőezer fo-
rintot kell mégis befizet-
nie. Hol térül ez meg 20 
kiló szőlőből, meg almá-
ból? - háborgott telefoná-
lónk. 

S z ú n y o g i r t á s . íme, 
előlopakodott régi témánk, 
a szúnyogir tás . Nagy 
György a Kossuth Lajos 
sugárút rókusi szakaszán 
élve, úgy tapasztalja, hogy 
újra nagy lendülettel tá-
madnak a vérszívók. Miért 
nem bombázza őket mé-
reggel a repülő? - kérdez-
te. A válasz ügyében azon-
nal megkerestük Rózsavöl-
gyi Vilmost, aki a Corax 
Kft . megbízásából re-
pülőgépével vadássza a 
„csípőgépeket". Rózsavöl-
gyi úr elmondta: pénz is, 
vegyszer is van arra, hogy 
újabb irtást végezzenek, de 
az elmúlt napokban nem 
érkezett annyi je lzés , 
amennyi miatt gazdaságos 
lett volna fölszállni a város 
fölé. Legutóbb egyébként 
Alsóvároson és Móravá-
rosban, valamint a Tiszától 
300 méteres körzetbe eső 
terüle teken ir tot tak. 
Amennyiben a szúnyogin-
váziót el lenőrző megyei 
ÁNTSZ úgy ítéli meg, 
hogy a város bármely má-
sik szegletében szükség 
van újfent a szúnyogok el-
leni támadásra, máris indul 
a repülőgép. 
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Az volt ám az igazán 
boldog autós augusztus 
20-án Szegeden, aki a 
Tisza-part közelében 
parkolóhelyhez jutott. 
No, meg az a gyalogos 
is áldhatta jószerencsé-
jét, aki a rakpart 
lépcsőjén talált magá-
nak talpalatnyi helyet. 
Ugye, eme két utalás 
már elegendő is ahhoz, 
hogy megvonjuk a IV. 
Stefánia Part'y mérle-
gét, imigyen: hatalmas 
közönségsikert aratott, 
tíz- és tízezreket vonzott 
programjaival. 

Elégedettséggel tölt-
heti ez el a két főtámo-
gatót, a szegedi polgár-
mesteri hivatalt és a 
Délmagyarország Kft-t, 
s a sok-sok szponzort. 
De ami ennél is fonto-
sabb: örülhetnek azok a 
part 'ylátogatók, akiket 
pergő zenével, égből 
pottyanó ejtőernyős-lát-
vánnyal, autó és motor-
parádéval, ezernyi szint 
kínáló tűzijátékkal szó-
rakoztattak e két nap 
alatt. S talán még azok 
is elfeledik bosszúságai-
kat, akik belezavarodtak 
a közlekedési káoszba 
(hiába, ekkora tömeg-
megmozdulást ily szűk 
belvárosban aligha lehet 
hibátlanul lévezényel-
ni...), s azok, akik túl 
későinek találták a tűzi-
játék kezdetét. Mert bár-
mennyire is kerestünk 
ma bizonyos építő kriti-
kát, mindössze egy szo-
morú nagymamahang 
panaszkodott. Elmond-
ván: javasolja, hogy leg-
közelebb már 9 órakor 
durranjanak azok a ra-
kéták, s akkor kevesebb 
lesz a rakparton elszen-
deredő unoka... 

E javaslaton minden 
bizonnyal sokan elvitáz-
gatunk még egy darabig. 
S közben part'yélménye-
inket gyűjtjük emlékeink 
nagy zsákjába, hogy a 
jókedvünk eltartson kö-
vetkező nyarunkig... 

Bátyi Zoltán 

a 

• A MAV szegedi igazgatóságának új vezetője 

„Nem uralkodni jöttem..." 

Szabó Tivadar: Szombathely és Budapest után Szegeden. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Új vezető je v a n a 
MÁV Szegedi Területi 
Igazgatóságának. Szabó 
Tivadart szerdán iktatta 
be hivatalába Szegeden 
Sipos István vezérigaz-
gató. A frissen kineve-
zett igazgató elöször járt 
új szolgálati helyén, így 
nem beszélhetett még a 
részletes tervekről. Am 
véleménye szerint nincs 
szükség itt óriási válto-
zásokra , hiszen elődje 
m u n k á j á n a k köszön-
hetően a szegedi igaz-
gatóság sínen van. 

• Győr mellett született, 
a szegedi vasútforgalmi 
technikumban végzett, 
majd hosszú ideig Szom-
bathelyen dolgozott, 
1995-ben már az üzlet-
igazgatóság vezetőjeként. 
Mi következett utána? 
- A szakszervezetek rég-

óta kérték már a MÁV veze-
tését, hogy a személyügyi te-
rület tel külön megbízot t , 
l ega lább igazga tó szintű 
tisztségviselő foglalkozzon. 

A MÁV Rt. vezérigazgatója 
ekkor kért fel engem, s let-
tem 1995. augusztus elsején 
az első személyügyi igazga-
tó. A mostani kinevezésemig 
a budapesti vezérigazgatósá-
gon dolgoztam, országos ha-
táskörben. A munkám két 
ú jabb fe ladat ta l bővül t , 
1996-tól megbízott a minisz-
ter a vasútegészségügy belső 
átalakításának koordinációs 
munkáival - ezt azóta is csi-
nálom. Sipos István vezér-
igazgató úr pedig 1997. ja-
nuár elsejétől még külön a 
humánpolitikai teendők mel-
lett megbízott a bér- és a 
s z e m é l y z e t g a z d á l k o d á s 
munkáinak operatív irányítá-
sával. Itt egy elég elhanya-
golt terület újraépítéséről 
volt szó, ez körülbelül hat 
hónap alatt sikerült. 

• Kinevezés vagy pályá-
zat útján került a szegedi 
igazgatóság élére? 
- A MÁV Rt. felsőveze-

tése az elkövetkező időszak-
ban némileg átalakul, s eb-
ben az átalakításban én úgy 
gondoltam, hogy visszatérek 

a területi munkához, amit 
már igen jól ismerek. Rend-
kívüli módon szeretek a vas-
úton és a vasutasok között a 
területen dolgozni, hiszen 
ezt csirráltam 20 éven ke-
resztül. Egy tragikus ese-
mény után - mert Tóth Imré-
ben én is barátot veszítettem 
el - a MÁV Rt. vezérigazga-
tója kért fel a területi igazga-
tóság vezetésére, így kerül-
tem Szegedre. Büszke va-
gyok rá, mert szeretem ezt a 
várost és szere tem azt a 
munkát, ami rám vár. 

• Említette az országos 
feladatait, ezek szerint 
ingázni fog Szeged és 
Budapest között? 
- Úgy állapodtunk meg, 

hogy ezt a helyzetet akkor 
vizsgáljuk felül, amikor eb-
ben a funkcióban kinevezik 
az utódomat. Addig azonban 
az országos rendszer átalakí-
tásával kapcsolatban tenger 
teendőm van. Munkaidőm 
nagyobb részét természete-
sen Szegeden fogom tölteni. 

# Vannak-e már konkrét 
tervei, hogy új munkhe-

lyén mi lesz az első, a 
legfontosabb feladat? 
- Bár augusztus elsejével 

nevezett ki a vezérigazgató 
úr, azonban addig nem jöt-
tem Szegedre, amíg a kollé-
gáknak be nem mutatot t . 
Úgy gondo lom, az il-
lendőség így kívánta ezt. 
Nem uralkodni jöttem a sze-
gedi igazgatóságra, hanem a 
kollégákkal együtt a vasutat 
szolgálni. Korai lenne még a 
feladatokról beszélni, ám ah-
hoz, hogy sínen legyen a 
szegedi igazgatóság, nem 
kell különösebb operatív in-
t ézkedéseke t tenni , mert 
rendkívül jó állapotban és 
helyzetben van. Egy meg-
kezdett és nagyon jó ütem-
ben folyó munkát kell to-
vább irányítani. Ami teendő, 
az nem Szeged-specifikus, 
hiszen a MAV Rt. központ-, 
jában megkezdett átalakítá-
sokhoz kapcsolódó területi 
rendszert, új munka- és fe-
lelősségmegosztást kell ki-
alakítani. 

T. V. 

Kedves Olvasóink! Közérdekű 
problémáikat, észrevételeiket, ta-
pasztalataikat ezen a héten Bátyi 
Zoltánnal oszthatják meg. Ügye-
letes ú j s á g í r ó m u n k a t á r s u n k a t 
munkanapokon 8 és 10 óra, va-
sárnap pedig 14 és 15 óra között 
a 06-20-432-663-as telefonszámon 
hívhatják. Elveszett tárgyakat ke-
reső olvasóink hirdetésben tehe-
tik közzé mondandójukat , a talált tárgyakról ingyen 
adható föl információ. Hirdetésfelvétel: 8 és 18 óra 
között a Sajtóházban. 

• Még mindig az opusztaszeri iskolaügy 

Aggódnak a szülök... 

.Arctalan" szülők, akik félnek az esetleges következményektől. 
(Fotó: Gyenes Kálmán) 

Jelentós hul lámokat 
vert - mint arról augusz-
tus 11 -i lapunkban rész-
leteket közöl tünk -
Ópusztaszeren az idei 
iskolaigazgató-választás 
is. Az elmúlt héten pedig 
számtalan telefonhívás, 
személyes beszélgetés 
igazo l ta az t , hogy a 
szülők t o v á b b r a sem 
nyugodtak bele a tör-
téntekbe. 

Megdöbbenve fogadták 
egykori tanáruk azon nyilat-
kozatát is, mely azt sugallta: 
önállóan eszükbe nem jutott 
volna - csupán mások ösz-
tönzésére - , hogy levélben 
kérjék a képviselő-testületet 
egy független, „külsős" igaz-
gatójelölt megválasztására. 
Ráadásul a faluban egyesek 
igyekeznek kételyek ébresz-
teni az aláírások valódiságát 
illetően is. Ezért sok szülő, 
bár félti gyermekét - ezért 
kérte neve titokban tartását 
- , mégis úgy érezte: nem le-
het mindezt szó nélkül hagy-
ni, hiszen ott, ahol a lakosság 
véleményét rendszeresen a 
szőnyeg alá söprik, vajon 
mire számíthatnak még a 
későbbiekben? De azt is 
ijesztőnek tartják, hogy a pe-
dagógusok zöme legfeljebb a 
mindennapi kenyérgondoktól 
félve, kényszerből próbál be-
letörődni a kialakult helyzet-
be, míg mások a távozás esé-

lyét latolgatva, űj munkahely 
után kutatnak. Azonban azok 
az anyukák és apukák, akik-
nek nem áll módjukban -
másokhoz hasonlóan - kiste-
leki, szegedi vagy más közeli 
településen lévő iskolába já-
ratni gyermeküket, szeret-
nék, ha egy összeszokott, jó 
pedagógusgárda oktatna az 
i skolában. Az évenként i 
igazgatóvál tás , a tanárok 
egymás közötti viszálykodá-
sa viszont éppen ez ellen hat. 
Igaz - hangsúlyozták jónéhá-
nyan - , vannak olyan gon-
dok is az iskolában, amelye-
ket talán még ilyen körülmé-
nyek között is lehetne orvo-
solni. Nem kellene ugyanis a 
gyenge képességű gyereke-
ket nap mint nap azzal mega-
lázni, hogy „a te helyed a ki-
segítő iskolában lenne". Hi-
szen azoknál a tanároknál, 
akik szeretettel közelednek 
feléjük, illetve nem szidás-
sal, hanem nagyobb oda-
adással próbálják velük elsa-
játtítatni a tananyagot, tud-
nak eredményt felmutatni. 
Ám a tanulók szellemi adott-
ságait, továbbtanulási szán-
dékait figyelembe vevő okta-
tási módszerek, illetve köve-
telmények alkalmazására tett 

szülői j avas la t sem talált 
meghallgatásra. 

- Pedig mi valóban nem 
orvost, vagy ügyvédet aka-
runk nevelni a fiunkból, lá-
nyunkból - hangsúlyozta az 
egyik anyuka. - De azt igen-
is szeretnénk, hogy minden-

kiből megpróbálják kihozni 
a maximumot, és legalább 
egy szakma megtanulásához 
elegendő ismerettel enged-
jék ki az iskolából. 

- így igaz - vette át a szót 
egy másik szülő. - Ám, ha 
ezt szóvá tesszük, az a vá-

lasz, hogy nem értünk hoz-
zá. Mégis úgy gondolom, 
nem kell feltétlenül diploma 
ahhoz, hogy tud juk : nem 
születik mindenki nagyon 
okosnak, és az igazi tanári 
feladat éppen az, hogy őket 
is megtanítsák a legszüksé-

gesebb ismeretekre. De ha 
egy osztály tanulóinak közel 
nyolcvan százaléka megbu-
kik va lamely ik tá rgyból , 
vagy sokan az adott 
idennyelvből a minimális is-
mereteket sem képesek elsa-
játítani, akkor az - vélhetően 
- nem csak a gyerekek hibá-
ira vezethető vissza! 

- Sajnos, a nagycsaládo-
sokat, a szegényebb körül-
mények között élőket néhá-
nyan elóftélettel fogadják -
tette hozzá a többgyermekes 
anyuka. - Korábban ez nem 
így volt. Szombathelyi Ár-
pád igazga tó úr például 
gyermekei kinőtt ruhái t , 
cipőit hozta el a rászorulók-
nak, a takarítónőkkel meg-
fürdet tet te az elhanyagolt 
gyerekeket és forró teával 
várták télen a tanyáról ér-
kezőket. Sőt: volt olyan ta-
nárnő, aki kis tanítványa ru-
háját is kimosta, hogy a töb-
biek ne közösítsék ki elha-
nyagoltsága miatt. 

A konkrét példák sorát 
felemlítve persze az is el-
hangzott, hogy az igazgató 
úrnak mégis el kellett men-
nie, miután nem „hódolt be" 
a frakció bizonyos tagjainak. 
Az iskolában pedig azóta is 

tovább erősödnek a belső el-
lentétek, amelyeket a hírek 
szer int a most megbízo t t 
igazgató és helyettese - aki 
tavaly volt a megbízott igaz-
gató - sem tud kezelni. Több 
szülő ezért már más iskolába 
íratta gyermekét. Akinek ez 
nem áll módjában, persze 
jogga l aggódik : meddig 
csökkenhet még a tanulói 
lé t szám, hogy közben ne 
veszélyeztesse az intézmény 
működését? Felvetődött az a 
gondolat is, hogy a - tör-
vény é r t e lmében - most 
„előrelépett" intézményve-
zető mire alapozva vállalta 
el ezt a nehéz feladatot. Illet-
ve, ha a laikus képviselő-tes-
tülettól várja a javaslatokat, 
akkor hol marad a szakmai-
ság elvének érvényesítése? 
Egyáltalán kérdés, hogy kik-
re gondolt az igazgatónő: 
vélhetően az őt támogató 
frakcióra számít, mert a tes-
tület másik öt tagja a szava-
zásával már kinyilvánította 
miben lá t ja a gondok 
e l sődleges megoldás i le-
hetőségét. Bár lehet, hogy 
anyagi támogatásra számít, 
mondta a szülői fórumnak is 
nevezhető találkozó egyik 
résztvevője. Majd maga cá-
folta felvetését, hiszen még 
gazdagabb önkormányzat -
nemhogy az ópusztaszeri -
sem tudja pénzzel eláraszta-
ni az iskolákat... 

N. Rácz Judit 
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